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Protokół Nr 21/16 

z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytego w dniu 22 sierpnia 2016 r. 
 
Komisja obradowała w sali posiedzeń Urzędu Miasta od godz. 16:00 do godz. 17:05 
 
Na statutową liczbę 6 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 6 członków komisji 
(obecność członków komisji wg listy obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, 
2) Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

Socjalnych i Zdrowia,  
3) Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-

Koźlu, 
4) Halina Mińczuk- radna Rady Miasta, 
5) Krzysztof Mirecki – Radca Prawny Urzędu Miasta, 

 
Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu. 
4. Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dotyczące 

oceny działań ustawowych zadań Gminnej Komisji.  
5. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dotycząca 

harmonogramu kontroli punktów sprzedaży napojów alkoholowych  
w 2016 r. 

6. Pismo PMS.0007.9.2016 z prośbą o wskazanie kierunków badań profilaktycznych do 
,,Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019”. 

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
a) Zarządzenie Nr 996/PMS/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle  

z dnia 27 lipca 2016r. w sprawie zatwierdzenia listy wnioskodawców uprawnionych do 
wynajęcia  lokalu na czas nieoznaczony. 

8. Zakończenie obrad 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że do punktów 4 i 5 nie ma 
kompetentnej osoby do referowania materiału, ze wzglądu na trwający sezon urlopowy, jeżeli 
radni mieliby pytania to w dniu dzisiejszym nie uzyskamy odpowiedzi.   
 
Radna Beata Łobodzińska poprosiła o zadawanie rzeczowych pytań do punktu 3, radnych 
powinno interesować  jakie były wprowadzone zmiany w ww. projekcie uchwały.  
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie proponowany porządek 
obrad do realizacji. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie (6 głosów ,,za”), przyjęła 
porządek obrad do realizacji.  
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Ad 3. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu, 
poinformowała o nowo wprowadzonych zmianach w projekcie uchwały.  
 
Radna Ewa Odulińska poprosiła o usuniecie podwójnego zapisu słów ,,wynikające z” w 
projekcie uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. uchwałę wraz 
zgłoszonym wnioskiem ustnym radnej Ewy Odulińskiej. 
 
Ad 4, 5. 
Sprawozdanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dotyczące oceny 
działań ustawowych zadań Gminnej Komisji. Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dotycząca harmonogramu kontroli punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych w 2016 r. (materiał stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że materiał został przygotowany 
szczegółowo, jest pełen opis jakie kontrole zostały zaplanowane do realizacji oraz 
zrealizowane. Ze względu na nieobecność osoby referującej w dniu dzisiejszym komisja nie 
jest stanie określić, czy zgodnie prośbą złożoną na komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Rodziny wnioskowano o podwyższenie kwoty wynagrodzenia dla osób pracujących w 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych aby odbywało się więcej 
kontroli punktów sprzedaży napojów alkoholowych. Zgodnie z wnioskiem komisji Zdrowia  
kwota wynagrodzeń została podwyższona. Chciałaby pozyskać informację czy zaplanowane 
do realizacji kontrole zostały wykonane oraz czy zwiększyła się liczba kontroli? 
 
Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, wyjaśniła, że w pierwszym półroczu br. roku udało się zakończyć 
jedną kompleksową kontrolę. Kolejna kompleksowa kontrola jest w trakcie. Na pewno 
zaplanowano do realizacji więcej kontroli niż w latach ubiegłych.  
 
Radna Ewa Odulińska poinformowała, że ze sprawozdania wynika, że zaplanowano 22 
kontrole czyli pokrywa się to z przedstawionym komisji harmonogramem. Zapytała o czy jest 
dostęp do wyników kontroli oraz protokołów z przeprowadzonych kontroli przez Gminną 
Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? 
 
Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, wyjaśniła, że protokoły są do wglądzie w Wydziale Polityki 
Mieszkaniowych Spraw Socjalnych. Gmina Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych przedkłada protokoły wraz z wnioskiem o wypłatę środków.  
 
Radna Ewa Odulińska czy były kłopoty w realizacji kontroli? 
 
Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, wyjaśniła, że kontrole wyszły pozytywnie. Nie stwierdzono żadnych 
większych uchybień. Czekamy jeszcze na protokół z kompleksowej kontroli przeprowadzonej 
w lipcu. 
 
Radna Ewa Odulińska czy kontrole dotyczyły tylko sprzedaży alkoholu? 



3 

 

Tak, kontrolowane były tylko punkty sprzedaży alkoholu – wyjaśniła Maja Dobber-Mrożek 
zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia,   
  
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny zapoznała się i przyj ęła ww. sprawozdanie  
oraz informację. 

Ad 6. 
Pismo PMS.0007.9.2016 z prośbą o wskazanie kierunków badań profilaktycznych do 
,,Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019” (pismo stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka rozpoczęła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
  
Radna Sylwia Artuna złożyła wniosek ustny: 
,,włączenia do Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019 profilaktyki wad postawy u 
dzieci i młodzieży w wieku szkolnym”. Ponieważ stan kręgosłupa u osób 30 letnich jest 
fatalny.  
  

Radna Ewa Odulińska również popiera wniosek radnej Sylwii Artuna, aby włączyć  do 
Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019 profilaktyki wad postawy oraz otyłości u 
dzieci i młodzieży w wieku szkolnym. Dodała, że w sytuacji kiedy lekarz zdiagnozuje wady 
postawy u dziecka, to rodzice samodzielnie muszą zadbać o rehabilitację dziecka. Korekcja w 
szkole jest od 3 klasy. 
 
Radna Sylwia Artuna wyjaśniła, że nie ma już zająć korekcyjnych w szkołach lub nieliczne 
placówki prowadzą zajęcia korekcyjne.  
 
Radna Ewa Odulińska dodała, że gabinety rehabilitacyjne nie mają zakontraktowanych takich 
usług, ponieważ NFZ nie finansuje gimnastyki korekcyjnej. Można jedynie wysłać dziecko na 
ćwiczenia. Jest to praca indywidualna z dzieckiem a kolejki są duże. Również uważa, ze dużo 
dzieci wymaga gimnastyki korekcyjnej. Proponuje gdyby była możliwość, aby w szkołach 
odbywały się zajęcia korekcyjne, jako lekcje dodatkowe lub w ramach godzin W-F.  
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, wyjaśnił, że postarają się 
znaleźć możliwość wprowadzenia profilaktyki wad postawy u dzieci i młodzieży w wieku 
szkolnym do Programu Ochrony Zdrowia. Co do badań w temacie otyłości Marszałek 
Województwa Opolskiego ogłaszał nabór na taki program ze źródeł zewnętrznych. 
  
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka zaproponowała, że może należy podjąć zajęcia z 
dietetyki. Wiele chorób np. tarczyca wpływa na otyłość, wtedy tylko lekarz zdiagnozuje 
chorobę, po odpowiednich badaniach.    
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, wyjaśnił, że 
najistotniejsze jest, aby młodych ludzi zachęcić do ruchu oraz ograniczenia jedzenia. Lecz 
najważniejsza jest diagnostyka choroby i zdiagnozowanie  przyczyny choroby u dziecka, 
ponieważ wiele poważnych chorób zdrowotnych wpływa na otyłość . 
 
Radna Sylwia Artuna wyjaśniła, że na zajęciach z gimnastyki korekcyjnej dziecko nauczy się 
tylko odpowiednich ćwiczeń, które będzie musiało systematycznie powtarzać w domu.  
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że  trwają 
intensywne działania mające na celu pozyskanie oferenta do badań nt, wczesnego 
wykrywania czerniaka.  
 



4 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała pisemny wniosek radnej 
Sylwii Artuna dotyczący ,,włączenia do Programu Ochrony Zdrowia na lata 2017-2019 
profilaktyki wad postawy u dzieci i młodzieży w wieku szkolnym”. Ponieważ stan kręgosłupa 
u osób 30 letnich jest fatalny”.  
(Pisemny wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Ad 7. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poprosiła o informacje dotyczące Programu 500 +  
w związku z niepokojącymi  informacjami z gazet dotyczące realizacji Programu 500+ 
Kędzierzyn-Koźle. 
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu 
wyjaśniła, że w MOPS odbyła się kontrola na polecenie Wojewody Opolskiego w zakresie 
prawidłowości realizacji ustawy w zakresie pomocy państwa w wychowywaniu dzieci.  
Zostało sprawdzonych  5 % wydanych decyzji. Kontrolujący nie wnieśli żadnych uwag oraz 
ocenili wysoko ocenili pracę pracowników MOPS, decyzje są opisane modelowo i wzorcowo, 
odnoszą się indywidualnie do każdej sprawy. Wpłynęło 3390 wniosków, żaden termin 
wydania decyzji nie został przekroczony. MOPS wydał 2980 decyzji w terminie oraz wypłacił 
ponad 9 mln zł środków. Dodała, że informacje w mediach są mocno krzywdzące.  
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że  
pracownicy MOPS wykonali ogrom dobrej pracy, informacje które pojawiały się w jednym 
tygodniku były nieprawdziwe, gdyż ani razu nie zdarzyło się, aby termin wydania decyzji 
został przekroczony. Również ani jedna decyzja wydana przez MOPS nie była obarczona 
błędem ze strony urzędników. W przyszłym roku we wrześniau będzie tylko jeden miesiąc na 
wydanie decyzji dla wszystkich osób.  
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu 
wyjaśniła, że świadczenie przyznawane jest na jeden rok i kończy się we wrześniu 2017 r.   
   
Radna Beata Łobodzińska poprosiła, aby na najbliższej Sesji Rady Miasta poinformować 
radnych oraz Prezydium Miasta jak pracownicy MOPS z Kędzierzyna-Koźla wspaniale 
poradzili sobie ze realizacją programu 500+. 
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że  MOPS 
wszystkie środki wypłacili w terminie oraz zgodnie z ustawą. Pracownicy pracowali nawet po 
godzinach również w sobotę i niedzielę. Proponuje zadać takie pytanie na sesji. Dziękuję 
wszystkim pracownikom MOPS za włożoną pracę w realizacje Programu 500+. 
 
Radna Sylwia Artuna zapytała na jakim etapie jest wypłata środków dla poszkodowanych w 
wichurze  mieszkańców Osiedla Rogi. 
 
Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że  środki 
z budżetu gminy zostały już wypłacone, również została wypłacona pierwsza transza środków 
do 20 000,00 zł oraz pierwsza transza do 100 000, 00zł. Chcielibyśmy zrobić to jednorazowo 
lecz musimy to wypłacać w transzach, zgodnie z przepisami.   
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu 
wyjaśniła, że w dniu dzisiejszym została przelana pierwsza transza środków.  
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Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że  
przedstawiciele władz miasta byli na miejscu zdarzenia na osiedlu Rogi. już pół godziny po 
wichurze. 
 
a) Zarządzenie Nr 996/PMS/2016 Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 27 lipca 2016r. w sprawie zatwierdzenia listy wnioskodawców uprawnionych do 
wynajęcia  lokalu na czas nieoznaczony. 

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka oraz radna Halina Mińczuk poprosiła, aby na listach 
została ujęta metryczna wyjaśniająca skróty np. DD, RZ.  

Wojciech Jagiełło – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle, poinformował, że droga 
elektroniczną zostaną wysłane wyjaśnienia oznaczeń skrótowych. 

Komisja Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny przyjęła do wiadomości ww. listę 
wnioskodawców uprawnionych do wynajęcia lokalu na czas nieoznaczony.  

Radna Beata Łobodzińska złożyła wniosek pisemny:  

,,Proszę o opinię prawną dotyczącą konieczności głosowań komisji w związku z 
przedkładanymi pisemnymi informacjami wchodzącymi jako punkt w porządku obrad komisji 
stałych. Czy każda informacja, która trafia pod obrady komisji winna być głosowana przez 
komisję? Zapytanie wynika z rozbieżnych opinii prawnych”.   

Prosi o przygotowanie tej odpowiedzi  na kolejną komisję.   

Mecenas Krzysztof Mirecki wyjaśnił, że przegłosowane powinny zostać informacje oraz 
sprawozdania wynikające z postanowienia uchwały Rady Miasta gdzie komisja powinna 
zająć konkretne stanowisko wobec uchwały, wtedy komisja musi przyjąć stanowisko czy 
przyjmuje uchwałę lub wnosi wnioski co do jej uzupełnienia. Jeżeli z niczego nie wynika 
zajęcie konkretnego stanowiska wtedy informację proponuję jedynie przyjąć do wiadomości.  

 
Kolejny termin komisji został ustalony  na dzień 19.09.2016 r. o godz. 16.00 

Ad 8.  
Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji – 
Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.05 zamknęła  
posiedzenie komisji. 
         

 
 

Przewodnicząca  
Komisji Zdrowia, Spraw 

Socjalnych i Rodziny 
Dorota Mrówka  

 
 
Spisała A. Dworaczek 

 
 

 
 


